



NOTICE:

Canadian Wildlife Service - Airboat Waterfowl Banding 2026

The Canadian Wildlife Service (CWS) would like to advise residents that CWS staff will be conducting their annual airboat waterfowl banding program across the Maritimes from early-August through to the end of September 2026.

The airboat is used to actively catch waterfowl at night using large nets and bright lights. Once captured, waterfowl are aged, sexed, banded then released. The Atlantic Region airboat banding program contributes vital information to population monitoring, migration and harvest regulations across North America. In addition to banding, CWS staff will be collecting samples to support a national surveillance program aimed at monitoring the status of highly pathogenic avian influenza (HPAI) in the region.

The airboat operates in marshes and river systems at night, and produces loud, undulating sounds that can be disturbing to some residents in the area. To limit disturbances, CWS staff have modified operational schedules.

For questions or concerns, please contact:

**Pour des questions ou des préoccupations,
veuillez contacter :**

Ted Barney,

Waterfowl Biologist | Biologiste de la sauvagine
Canadian Wildlife Service | Service canadien de la faune, ECCC
ted.barney@ec.gc.ca | (506) 224-0339

AVIS:

Le Service canadien de la faune - Baguage de la sauvagine en hydroglisseur 2026

Le Service canadien de la faune (SCF) souhaite informer les résidents que le personnel du SCF mènera son programme annuel de baguage de la sauvagine par hydroglisseur dans les Maritimes, du début août à la fin septembre 2026.

L'hydroglisseur est utilisé pour capturer activement la sauvagine la nuit à l'aide de grands filets et de lumières vives. Une fois capturés, les oiseaux aquatiques sont vieillés, sexés, bagués puis relâchés. Le programme de baguage des hydroglisseurs de la région de l'Atlantique fournit des informations vitales à la surveillance des populations, à la migration et aux réglementations sur les récoltes dans toute l'Amérique du Nord. En plus du baguage, le personnel du SCF collectera des échantillons pour soutenir un programme national de surveillance visant à surveiller l'état de l'influenza aviaire hautement pathogène (IAHP) dans la région.

L'hydroglisseur opère la nuit dans les marais et les rivières et produit des sons forts et ondulants qui peuvent déranger certains résidents de la région. Afin de limiter les perturbations, le personnel du SCF a modifié les horaires d'exploitation.
